
 

 

      Vamdrup, den 12.2.2019 

Orientering til forbrugerne 

Vi har konstateret en del henvendelser og spørgsmål til prisstigningen i forbindelse med de nye aconto raters udsendelse. 

Disse forhold vil vi naturligvis gerne redegøre for, samt hvad vi er i gang med af tiltag for at holde prisen nede og i ro 

fremover. 

Den væsentligste årsag til prisstigningen er grundbeløbets bortfald med udgangen af 2018. Et tilskud vi har modtaget de 

sidste 15 år for at stå til rådighed med elproduktion, når der ingen vindproduktion var. Tilskuddet har det seneste år 

været på 2,7 millioner kr. 

På trods af flere politiske tilsagn og forståelse, så kom der ikke nogen kompensation for bortfaldet af dette grundbeløb. 

Endvidere har stigningerne i gaspriserne i sidste halvdel af 2018 bevirket, at vi også har måttet indregne disse væsentlig 

højere gaspriser i budgettet for 2019.  

Vamdrup Fjernvarme er underlagt ”Hvile i sig selv princippet” hvilket også betyder, at vi ikke må spare op til dårligere 

tider. Dette har nu den virkning, at når grundbeløbet bortfalder og gaspriserne stiger, så skal forbrugerne betale mere. 

At prisen i 2019 dog ikke er fuldstændig uhørt, kan ses ved sammenligningen af de seneste 9 år nedenfor: 

År 
 

2011/12 2012/13 2013/14 2014/15 2015/16 2016/17 2017/18 1.6.-31.12.2018 2019 
Mwh pris 
ex. moms 440 440 460 460 400 370 355 355 475 

  

MEN vi har i Vamdrup Fjernvarme allerede tilbage i 2017 igangsat en proces for at få billigere varme til forbrugerne i 

Vamdrup fremover. 

Som omtalt på de sidste 2 generalforsamlinger, så er vi i forhandlinger med TVIS (Trekantsområdets Varmetransmissions-

selskab I/S) om at blive tilsluttet deres net. Således TVIS bliver leverandør til Vamdrup Fjernvarme i stedet for vor 

gasleverandør 

Fordi  

- der har været indblandet en række politiske stridigheder (TVIS er ejet af 5 kommuner) omkring udvidelser af 

TVIS’s kundeområde  

 

- TVIS efterfølgende har skulle forhandle sig til enighed om bl.a. rørejerskab og tekniske løsninger med 

samarbejdspartnere i Kolding 

 kommer der ikke til at være varmeleverancer fra TVIS til os i Vamdrup før medio 2020.  

Derfor kan vi også først komme med andre priser i 2020.  

Vi har begrundet håb om, at vi på vor årlige generalforsamling i april kan fortælle yderligere positiv nyt i denne sag. 

 

På bestyrelsens vegne 

Niels Thomsen 

Formand 


